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REFERAT nr. 04:
DaFU-BESTYRELSESMØDE d. 29.10.05.
Afholdt i KDA-Huset, Lufthavnsvej 28, 4000 Roskilde.

Til stede:
Christian Søe-Jensen : CSJ.
Erik Gjørup Kristensen : EGK
Karsten Thorsmark : KT. 
Knud Rasmussen : KR.
Mogens Jensen : MJ.
Ulrich Schack : US.

Afbud: 
Ingen

Mødegrundlag og referat:

1: Bemærkninger til sidste referat:
Ingen kommentarer.

2: Godkendelse af seneste referat:
Alle underskrev uden yderligere bemærkning.

3: Gennemgang af e-mail post til bestyrelsen, siden sidst:
Ingen bemærkninger udover at Erik ønsker at begge hans mail adresser bruges.

4: Status på tilmeldte/ betalende repræsentantskabsgrupper:
Mogens orienterede om at der er udsendt i alt 23 indbydelser, på nuværende har 15 betalt og 
han har kendskab til at 2 betalinger er undervejs. Herefter er restanter incl. betalinger undervejs 
følgende: Aeronautisk aktivitetscenter, Dansk ballon klub, Langelands museum, Pensionistfor-
eningen på FSN VÆR, SAS flyvehistoriske forening, Thunderflash gruppen, Flyvehistorisk 
gruppe ved Ib Lødsen og Ålborg Garnisionsmuseum. Der udsendes rykker for betaling.

5: Status på økonomi:
Der havde siden stiftelsen været en indtægt på 4000 kr. Heraf har formanden fået udbetalt 
kr.1.460,15. for diverse udlæg til kontorhold + mødeaktiviteter, hvilket på nuværende må være
tilfredsstillende.

6: Drøftelse af budgetfastlæggelser for 2006:
Man blev enige om først at drøfte forslag til synliggørelse af DaFU, samt de aktiviteter vi skal
iværksætte som er nævnt i pkt. 12 i dagsordnen, idet disse vil have stor indflydelse på det kom-
mende års budget. Der blev fremsat forslag om at udarbejde et jubilæums skrift i anledning af 
Ellehammers 100 års flyvning. Ulrichs ide’ er at hver repræsentantskabsgruppe medvirker med 
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et par sider, så er opgaven ikke uoverkommelig, alligevel kan skriftet blive på næsten et halv-
hundrede sider. Herefter drøftede vi hvilket indhold et sådant skrift skulle have, der var forslag 
fra den spæde start og helt op til vore dag. Vi blev dog enige om at tidsspændet skulle være fra 
omkring århundredskiftet og frem til 1’ste verdenskrig. Ulrich blev sat til at kontakte hver re-
præsentantskabsgruppe og komme med deres tilbagemelding i år. Ligeledes blev vi enige om at 
udveksle erfaring med hvad et sådant skrift ville koste. Mogens er tovholder i denne opgave. 
Trykning af en DaFU folder blev drøftet og besluttet idet penge blev afsat til en sådan.

Herefter kunne vi blive enige om følgende budget for 2006:

Jubilæums tidsskrift 6000,00-
Logo/brevpapir, DaFU folder og kontorhold 1500,00-
Repræsentantskabsmøder 500,00-

Total budget 8000,00-

7: Drøftelse af forslag til vedtægtsændringer:
Forslag genfremsendes af Oluf Eriksen og indsendes til repræsentantskabsmødet inden 1 marts, 
bestyrelsen har ingen kompetence til at behandle forsalget.

8: Drøftelse af Sigurd Høys sommerhus donation:
Denne er drøftet over sommeren og er lukket af donator. Formanden skriver til repræsentanter-
ne om situationen i løbet af efteråret!

9: Drøftelse af Værløse projektet:
Knud orienterede om Værløse, hvor man forventer at få stillet Hercules hangaren tilrådighed, 
ca. 5000 m2. Man går efter de klassiske fly, hermed menes fly fra tiden før flyvevåbnets opret-
telse i 1950. Museumsforeningen oplyser at man ikke påtænker flyvning i forbindelse med sine 
kommende aktiviteter, man er bekendt med at DC-3 vennerne har ca. 80 operationer om året fra 
pladsen. En egentlig finansiering er ikke på plads. Det oplyses at de lokale bogmestre har stor 
sympati for museumstankerne, men egentlige tilsagn findes ikke. Museumsforeningen oplyser 
at man i slutningen af november skal have møde med flyvevåbnet og tøjhuset om situationen på 
Værløse og hvor man naturligvis vil drøfte tildeling af fly og andet materiel. På mødet blev 
fremlagt en del artikler, hvor bl. a. NØR udtaler at man er rede til at overtage flyene fra Stau-
ning, når flyvevåbnets museum nu falder til jorden. Dette medførte en orientering fra Christian 
om situationen i Stauning, hvor man ganske rigtig havde problemer med finansieringen idet det 
nuværende byggeboom havde gjort projektet 1 mill. dyrere, man var blevet bekendt med at det 
krævede en pilotering ved bygningerne som kostede yderligere 1 mill. Den sidste man mangle-
de kunne gå under en diverse post. Christian oplyste at man mere og mere havde styr på finan-
sieringen nu, men udmeldingen fra Stauning var ment som et nødråb til politikerne her under 
valgkampen om at komme til undsætning. Bestyrelsen var enig om, at der generelt blev oriente-
ret for lidt om flyvevåben museet, hvilket afstedkom en masse unødige rygter. Som én udtalte, 
var det måske en god ide’ såfremt Karsten Knudsen og Nør satte sig sammen og fik talt ud om 
museumsplanerne.

10: Hjemmesiden:
Teksten på hjemmesiden er ændret fra at DaFU er en del af  KDA til DaFU er tilknyttet KDA,
som associeret union.
Fremover nævnes kun at der har fundet bestyrelsesmøde sted og der fremlægges ikke et egent-
lig referat.
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Der ønskes:
- Aktivitets kalender der giver alle aktiviteter fra samtlige repræsentantskabsgrupper.
- Tæller på hjemmesiden.
- Web-master fremsender cd til den enkelte forening for opdatering.
- Debatforum som styres af web-master.

11: Status på LOGO konkurrencen:
Der er ikke indkommet nogen forslag, Karsten henvender sig til repræsentanter-
ne/pressemeddelelse for at få nogle udkast på bordet.

12: Drøftelse af og forslag til synliggørelse af DaFU:
Se under pkt. 6 budgetforslag.

13: Eventuelt:
Konference forslag fra Mogens blev drøftet. Konferencen skulle gerne blive en tradition som 
kunne holdes i forbindelse med repræsentantskabsmødet. Indholdet kunne eksempelvis være
museumsarbejde i Danmark eller andre emner relateret til flyvning i form af foredrag/indlæg.
Foreningen Danmarks Flyvehistoriske Museum i Værløse ansøgning om optagelse, blev helt 
glemt, mest fordi vi mente at have debatteret dette under pkt. 9. Efterfølgende har vi drøftet det-
te på mail og alle er enige om, at dette er et repræsentantskabsmøde-anliggende i henhold til 
vedtægterne.

Næste møde blev fastsat til lørdag den 4 februar kl 1300 ved KDA i Roskilde.

Således noteret og refereret af
Ulrich Schack
d. 29.10.05.

BESTYRELSESREFERAT nr. 04 er ved underskrift godkendt af:

________________________________ ___________________________________
Karsten Thorsmark Ulrich Schack
Formand. Sekretær.

________________________________ ___________________________________
Mogens Jensen Christian Søe-Jensen
Kasserer. Næstformand.

________________________________ ____________________________________
Knud Rasmussen Erik Gjørup Kristensen
Suppleant. Bestyrelsesmedlem.


